

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN JAWAB LISAN
DEWAN RAKYAT MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEEMPAT
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

**DARIPADA : YB PUAN HANNAH YEOH TSEOW SUAN
[SEGAMBUT]**

TARIKH : 24 NOVEMBER 2021 (RABU)

SOALAN

PUAN HANNAH YEOH TSEOW SUAN [SEGAMBUT] minta **MENTERI PEMBANGUNAN WANITA, KELUARGA DAN MASYARAKAT** menyatakan kegagalan menggunakan peruntukan RM30 juta yang telah diperuntukkan bagi tahun 2020 dan 2021 yang mewujudkan taska di tempat kerja bagi agensi Kerajaan terutamanya untuk golongan *frontliners* seperti doktor, jururawat, polis dan guru sekolah.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Kementerian Pembangunan Wanita, Keluarga dan Masyarakat sentiasa menyambut baik inisiatif kerajaan yang dapat mempertingkatkan industri pengasuhan di Malaysia bagi menjamin kesejahteraan dan keselamatan kanak-kanak di TASKA.

Belanjawan 2020 dan 2021 menyediakan peruntukan masing-masing berjumlah RM30 juta bagi menambah bilangan TASKA di bangunan kerajaan. Bagi memastikan semua kementerian dan kerajaan negeri mempunyai ruang dan peluang untuk memohon Geran Penubuhan TTKA ini, Kementerian ini telah melaksanakan perkara-perkara berikut:

- i. **Menghantar surat tawaran bagi permohonan geran TTKA kepada semua Ketua Setiausaha Kementerian dan Setiausaha Kerajaan Negeri** pada bulan Disember sebaik sahaja Cadangan Bajet diluluskan.
- ii. **Mengadakan taklimat permohonan geran dan penubuhan TASKA di Tempat Kerja** kepada semua agensi kerajaan persekutuan dan negeri pada 24 Disember 2020.
- iii. **Tempoh permohonan geran juga dibuka selama 5 bulan** mulai Disember sehingga April.
- iv. **Taklimat turut diadakan di peringkat Jabatan Kebajikan Masyarakat Negeri** kepada semua agensi kerajaan berserta khidmat nasihat dari semasa ke semasa kepada yang berminat untuk memohon geran dan menubuhkan TASKA di Tempat Kerja.

Pada tahun 2020, sebanyak dua kali Mesyuarat Pengurusan dan Penilaian Geran Penubuhan TASKA di Tempat Kerja telah diadakan untuk meluluskan permohonan geran dari Kementerian dan Kerajaan Negeri. Hasil mesyuarat, sebanyak 30 agensi kerajaan diluluskan geran penubuhan dengan peruntukan RM4.646 juta (RM4,646,529.00).

Pada tahun 2021, Mesyuarat Pengurusan dan Penilaian Geran Penubuhan TASKA di Tempat Kerja telah dilaksanakan sebanyak tiga kali dan telah meluluskan 72 permohonan oleh agensi kerajaan dengan peruntukan berjumlah RM6.995 juta. Pecahan kelulusan adalah melibatkan 30 TASKA baharu ditubuhkan dengan nilai RM4.364 juta dan penyelenggaraan 42 buah TASKA sedia ada dengan jumlah RM2.63 juta. Pemberian geran bagi penyelenggaraan TASKA sedia ada adalah bertujuan untuk memastikan keselamatan dan merangsang perkembangan menyeluruh kanak-kanak yang berada di TASKA.

Walau bagaimanapun, permohonan yang diterima adalah tidak mencapai sasaran disebabkan perkara-perkara berikut:

- i. **Kesediaan Kementerian dalam penubuhan TASKA di Tempat Kerja.** Pengurusan Geran TASKA di Tempat Kerja adalah berdasarkan permohonan oleh kementerian lain. Terdapat kementerian yang belum bersedia untuk mengemukakan permohonan kerana ketiadaan ruang bagi penubuhan TASKA di premis kerajaan kerana premis bangunan pejabat yang lama tidak disediakan ruang khas dan tidak mempunyai ruang yang mencukupi dan bersesuaian untuk dijadikan TASKA serta tiada permintaan dari kalangan kakitangan agensi kerana penghantaran anak-anak ke TASKA yang berhampiran tempat tinggal adalah lebih mudah.
- ii. **Perintah Kawalan Pergerakan** ini merupakan satu kekangan untuk pelaksanaan penubuhan TASKA di Tempat Kerja kerana kerja-kerja penubuhan dan penyelenggaraan terpaksa ditangguhkan mengikut SOP Pelan Pemulihan Negara yang dikeluarkan dari semasa ke semasa. Ini menyebabkan terdapat agensi kerajaan yang memulangkan peruntukan yang telah diluluskan kerana tidak dapat dibelanjakan dalam tahun semasa; dan
- iii. **Kelulusan penubuhan sesebuah TASKA di Tempat Kerja juga melibatkan beberapa agensi teknikal** dalam memenuhi tatacara Penubuhan TASKA di premis kerajaan.

Sekian, terima kasih.